
 

 

 

 
 
 
 
 

Verslag Algemeen Bestuur 

Plaats en datum: Deventer, 3 juli 2024 
Tijd: 9.30-11.30 
Locatie: Oude Raadzaal 
Zaaknummer: 0000487873 
Genodigden: Apeldoorn: Nick Derks 
 Brummen: Geert van Rumund 
 Deventer: Ron König (voorzitter) 
 Epe:  Tom Horn 
 Heerde: Olaf Prinsen 
 Lochem: Sebastiaan van 't Erve 
 Voorst: Paula Jorritsma 
 Zutphen: Eva Boswinkel (vice-voorzitter) 
 RS3H:  Ineke Lijnema (secretaris) 
    Geert Janssen (bestuursadviseur) 
Gasten: Apeldoorn: Johan Moolenaar en Jan Willem de Kleuver (agendapunt 4a.) 
 RS3H:  Maaike Reijlink (agendapunt 6a) 
Afwezig:        
Kopie aan: Financieel ambtenaren, leden Strategisch Team 
 

 
9.00 – 9.30 | Fotosessie nieuwe Algemeen Bestuur (tuin Stadhuis) 

 
1. Opening, mededelingen en ingekomen stukken 

• Ron König opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Een bijzonder moment vanwege 

de start van de gewijzigde regeling en daarmee de start van een nieuw Algemeen Bestuur. Ter 

gelegenheid hiervan wordt het boek De Toekomst van Nederland van Floris Alkemade uitgedeeld.  

• Het AB kijkt terug op een geslaagd VNG-congres met leerzame bijdrages van diverse sprekers.  

 

2. Verslag Dagelijks Bestuur van 29 mei en 12 juni 
• N.a.v. het Nationaal programma Defensie wordt opgemerkt dat dit een themaportefeuille moet worden. 

Bij agendapunt 3c. Portefeuilleverdeling wordt dit besproken.  

 

Het algemeen bestuur besluit: 

1. het conceptverslag en de concept besluitenlijst DB 29 mei 2024 vast te stellen 

2. het conceptverslag en de concept besluitenlijst DB 12 juni 2024 vast te stellen 

 

3. Aanwijzing leden DB, portefeuilleverdeling en concept reglementen 

 

a. Aanwijzing voorzitter, vicevoorzitter en leden dagelijks bestuur 

• In de memo wordt gesproken over de evaluatie van de governance in het najaar van 2025. In 

voorbereiding op de evaluatie zal worden bepaald wat wordt geëvalueerd en wat niet, mede gelet op 

de eventuele herstructurering van de P-beraden.  

 
Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. Ron König te benoemen als voorzitter van het AB en als voorzitter van het DB 

2. Eva Boswinkel te benoemen als vicevoorzitter van het AB en als vicevoorzitter van het DB 

3. Paula Jorritsma te benoemen als lid van het DB 

 

 



 

 

 

b. Portefeuilleverdeling algemeen bestuur 

• Belangrijke wijzigingen zijn dat één bestuurder verantwoordelijk wordt voor de raden en dat de 

themaportefeuille ‘Monitoring en datagedreven werken’ (met een koppeling naar de 

uitvoeringsagenda) is toegevoegd.  

• Voor de portefeuille Energietransitie/RES is Pouwel Ingberg (Brummen) gevraagd. Aandacht wordt 

gevraagd voor de verbinding tussen de stuurgroep RES en het AB.  

• Een aantal portefeuillehouders financiën heeft behoefte om het P-beraad Financiën meer in te 

zetten om de betrokkenheid bij de regio te vergroten, mede in het licht van de financiële situatie van 

gemeenten in de komende jaren. Ron König zal dit bespreken in het P-beraad financiën.  

• Vanwege de snelle ontwikkelingen en veranderingen rond het thema Ruimte voor Defensie besluit 

het AB een (tijdelijke) themaportefeuille Ruimte voor Defensie in te stellen, waarbij Nick Derks deze 

portefeuille zal trekken, in nauwe afstemming met Olaf Prinsen en Tom Horn. Bij de heroriëntatie 

van de uitvoeringsagenda zal het thema ‘Veiligheid’ als breder thema mogelijk ook aan de orde 

komen.  

 

Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. In te stemmen met de voorgestelde portefeuilleverdeling. 

2. De themaportefeuille Ruimte voor Defensie toe te voegen met Nick Derks als 

portefeuillehouder; 

 

c. Concept reglementen 

• Als aandachtspunt wordt meegegeven om bij de taken van het DB, waar het gaat om de wettelijke 

bevoegdheden, niet te spreken van ‘alleen na goedkeuring door het AB’, maar van ‘alleen na 

afstemming met het AB’.  

 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
1. Kennis te nemen van de voorliggende conceptreglementen; 
2. Aandachtspunten mee te geven met betrekking tot de conceptreglementen; 

 

 

4. Verstedelijking in balans 

a. Verstedelijking in balans (opgave 1) 
Per gemeente wordt een terugkoppeling gegeven van de bestuurlijke aandachtspunten dat het 

desbetreffende college heeft meegegeven. Er is grote waardering voor de brede scope en opzet, voor de 

verhaallijn en de schetsen en dat het gelukt is om dit binnen drie maanden te realiseren. Het document 

helpt om het gesprek met elkaar te voeren.  

 

Het AB geeft samengevat de volgende aandachtspunten mee: 

• Zorg voor balans in alle teksten. Bijvoorbeeld door de schetsen niet alleen vanuit het perspectief van 

de steden, maar ook vanuit de dorpen op te stellen en daarmee te laten zien hoe verschillende 

gebieden kunnen bijdragen aan het geheel van de regio, door niet te spreken van verstedelijking, 

door te kiezen voor minder woningen wanneer we anders in onbalans raken.  

• Maak duidelijk dat de schetsen de basis zijn voor het gesprek, maar dat er geen keuze gemaakt hoeft 

te worden tussen één van de schetsen. Het zal een mixvorm zijn tussen de verschillende schetsen, 

mede op basis van de keuzes die in de lokale omgevingsvisies zijn gemaakt. Dit is ook van belang in 

de communicatie richting gemeenteraden. Gebruik de ‘geeltjes’ (pg. 12/13) als basis voor het gesprek 

en niet de kaartjes. We maken nu geen keuzes en nog geen vertaalslag naar individuele gemeenten. 

Bepaal de horizon goed en houdt dat scherp (2050, en niet 2070 wat soms nog staat genoemd). 

• Zorg dat de contourenschets niet alleen gaat over het toevoegen van woningen, maar ook over de 

andere opgaven, zoals economie, mobiliteit, energie, water, bodem en landschap. Daarmee kunnen 

we keuzes maken, een glasheldere koers krijgen en een investeringsagenda opstellen. Gebruik 

hiervoor ook de actuele gegevens en processen waar de verschillende P-beraden nu al mee aan de 

slag zijn; 



 

 

 

• Dit proces is een enorme kans voor de regio, waarbij het collectief voorop moet staan. Het zal een 

kapstok zijn in onze gesprekken met het rijk en de provincies over investeringen in de regio. Haal 

daarom de gemeentegrenzen weg op de kaartjes, het is een regioverhaal, waarbij we de individuele 

belangen van de gemeenten niet uit het oog moeten verliezen. We hebben als regio geen eenduidige 

identiteit, diversificatie is juist de kracht van de regio. Dat kunnen we alleen behouden door samen te 

werken.  

• Het vertrekpunt vanuit inwoners en ondernemers kan sterker worden verwoord, ook vanuit het daily 

urban system van de regio. Dit heeft ook een relatie met ‘het verhaal van de regio’.  

• Betrek in het proces de verschillende partners goed. Mooi dat de Strategische Board betrokken wordt. 

Blijf het onderlinge gesprek tussen de colleges voeren, we kunnen elkaars hulp goed gebruiken. 

• Voeg aan het document een paragraaf toe over het verdere proces, ook wat betreft de participatie 

met de samenleving. Verwoord daarbij ook hoe dit traject zich verhoudt tot de andere trajecten.  

• Specifieke opmerkingen over de eigen gemeenten worden ambtelijk doorgegeven. 

 

Het AB constateert dat we de afgelopen drie jaar grote stappen hebben gezet in de relatie met het rijk en 

de provincies. Deze ‘begeisterung’ wil het AB blijven vasthouden. De suggestie wordt gedaan om tijdens 

de bijeenkomsten met de acht colleges (eind 2024 in Heerde) de vraag centraal te stellen ‘hoe passen de 

ontwikkelingen binnen de gemeente waar we te gast zijn in deze verstedelijkingsopgave?’. Om zo het 

bestuurlijke gesprek met elkaar te blijven voeren en steeds te relateren aan de regionale opgaven.  

 

In september komt het (aangepaste) document weer terug op de agenda van het AB. Op inhoud zal de 

contourenschets niet wezenlijk wijzigen. De nuances vanuit de colleges zullen worden verwerkt. Dit 

document zal het uitgangspunt zijn voor het gesprek met het Rijk (BO Leefomgeving). Eventuele 

onderzoeken die bij de uitwerking horen worden na de zomer opgepakt. In september zal ook het plan van 

aanpak voor het vervolgproces op tafel liggen.  

 
Het Algemeen Bestuur besluit: 

• Bestuurlijke aandachtspunten te formuleren bij de Contourenschets Verstedelijking in Balans 

om daarmee verbeteringen aan te brengen, zodat het document in september in het P-Beraad 

Gebiedsontwikkeling en AB Stedendriehoek vast kan worden gesteld als strategisch 

gesprekdocument met het Rijk en gemeenteraden. 

 
b. Regioarrangement (opgave 2 – 5) 

Tom Horn geeft een toelichting op de stand van zaken met betrekking tot de opgaven 2 – 5 van het 

regioarrangement. Het proces van ‘Verstedelijking in balans’ hangt nauw samen met de andere opgaven 

vanuit het regioarrangement. In het P-beraad gebiedsontwikkeling wordt besproken hoe de opgaven in 

elkaar kunnen schuiven. Mogelijk dat uiteindelijk het ‘Regioarrangement 2025’ hetzelfde zal zijn als 

‘Verstedelijking in balans’.   

 

c. Ruimte voor Defensie 
Het AB heeft het gesprek over Ruimte voor Defensie niet eerder met elkaar gevoerd, terwijl dit alle 

gemeenten zal raken. In het gesprek gaat het om twee zaken: aan de ene kant wat we naar ons toe willen 

halen en aan de andere kant wat de gevolgen hiervan zijn. De keuzes hierin hebben gevolgen voor de 

regionale kwaliteit. Het AB wil hierover in het najaar met elkaar in gesprek. Met als vraag wat de ruimte 

voor Defensie voor de regio betekent en hoe we als regio ons daartoe verhouden. Ineke Lijnema wordt 

gevraagd om dit bestuurlijk en ambtelijk op te pakken. 

 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Kennis te nemen van de stand van zaken met betrekking tot het Nationaal Programma Ruimte 

voor Defensie 
 
 
 
 
 



 

 

 

5. Regio Deal (hamerstuk) 
Het Rijk heeft op een aantal punten gevraagd om het convenant te wijzigen, maar dit heeft geen effect op 

de inhoud. De uitvoeringstermijn van de Regio Deal is verlengd tot 2028, dat geeft meer ruimte voor 

realisatie van de projecten. Aandacht wordt gevraagd voor de lokale bedrijvigheid in de Regio Deal. 

Apeldoorn wil de kassiersfunctie op zich nemen, maar dit vraagt nog wel een aantal antwoorden op 

juridische vraagstukken. 

 
Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met: 
1. het convenant tussen rijk en regio voor de Regio Deal ‘Sterker in 3D’ en deze namens en op verzoek 

van partners in de regio te ondertekenen. 

2. de samenwerkingsafspraken binnen de regio voor de looptijd van de Regio Deal ‘Sterker in 3D’ en 

de samenwerkingsovereenkomst hiervoor te ondertekenen, onder voorwaarde dat bij punt 6.8.a 

(financiering programmateam uitvoering Regio Deal) nog voor de daadwerkelijke ondertekening in 

september afspraken zijn gemaakt tussen partners.  

 

6. Strategische Board, lobby en communicatie 

a. Het verhaal van de Regio 
Maaike Reijlink geeft een presentatie (bijgevoegd bij de stukken in Ibabs). 

Naar aanleiding van de presentatie gaat het AB met elkaar in gesprek aan de hand van een aantal sheets: 

 

Missie:  

• Het AB herkent zich in de kernwaarden en de sfeer die daarin wordt geschetst. De beloften zijn 

ambitieus geformuleerd, het is goed om daar nu geen beperkingen in aan te brengen;  

• De kernwaarde ‘hét knooppunt van Nederland’ is ook een belofte. Daar zit vooruitgaande energie op. 

Onze regio ‘is helemaal niet ver weg’. Dit is echt het knooppunt, verder weg richting het oosten is dat 

echt anders. Dat maakt de regio onderscheidend van andere regio’s. 

• Aandachtspunten die worden meegegeven: heterogeniteit in plaats van diversiteit, minder bestuurlijke 

woorden gebruiken, laat de kernwaarden overeenkomen met de beloften. 

 

Onze kracht:  

• Het AB herkent zich in de genoemde kernwoorden, ze geven precies aan we zijn: we hebben elkaar 

nodig om onszelf te blijven. 

• Aandachtspunten die worden meegegeven: ‘onze kracht’ is een kernwaarde, formuleer ‘Geen sterk 

economisch profiel’ in positieve zin, ieder gemeente heeft zijn eigen profiel, we hebben een sterk 

samenwerking en samenlevingsprofiel.  

 

Inzet:  

• Het AB herkent zich in de inzet, maar vraagt om een andere verwoording van de pijlers. Het gaat niet 

om groei, maar om balans. De suggestie wordt gedaan om te spreken van ‘leefbare regio’ en 

‘weerbare of veerkrachtige regio’.  

• Aandachtspunten die worden meegegeven: het thema ‘veiligheid’ breder formuleren door  

bijvoorbeeld de term ‘weerbaarheid’ te gebruiken, in de pijlers ook thema’s als recreatie naar voren 

laten komen, gebruik het verhaal ook voor de beleidsvorming van de regio; 

• De suggestie wordt gedaan om andere partijen te betrekken, zoals Jong Gelre, makers van het 

landschap en personen vanuit de marketing.  

 

b. Lobbybrief nieuw kabinet 

• De beoogde brief is nog niet gereed. Deze wordt zo spoedig mogelijk opgesteld.  

• Per 1 september start de nieuwe lobbyist voor de regio.  

 

Het algemeen bestuur besluit: 

1. De conceptbrief aan het nieuwe kabinet via een schriftelijke ronde via het algemeen bestuur 

vast te stellen 

 



 

 

 

 

c. European Week of Regions and Cities (EWRC) 

De praktische zaken worden via het Strategisch Team afgehandeld.  

 

Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. Kennis te nemen van het concept programma en eventuele aandachtspunten mee te geven. 

 
 

7. Financiën (hamerstuk) 

a. Vaststelling Jaarstukken 2023, incl. bestedingsvoorstel 

Het Algemeen Bestuur besluit: 
1. De jaarstukken 2023 vast te stellen en conform het bepaalde in de Wet gemeenschappelijke  

regelingen en aan te bieden aan het college en  Gedeputeerde Staten van de provincie 

Gelderland. 

2. In te stemmen met het bestedingsvoorstel overschot 2023: 

a. Om het positieve resultaat à €111.971 met betrekking tot de reguliere bedrijfsvoering 

te besteden aan de agendabudgetten van programma 1 en daar een reserve 

overlopende projecten 2023 voor te vormen; 

b. Om het positieve resultaat à €149.167 dat wordt veroorzaakt door de vrijval van de 

Mobiliteitssubsidies te reserveren voor uitgaven op het gebied van mobiliteit en 

hiertoe een bestemmingsreserve Mobiliteit te vormen. 

 

b. Vijfmaandenrapportage 

 
Het Algemeen Bestuur besluit: 
1. Kennis te nemen van de Eerste Vijfmaandenrapportage en Prognose 2024 
 

c. Begrotingswijzigingen 2024 

 

Het Algemeen Bestuur besluit: 

1. De in de memo opgenomen begrotingswijzigingen vast te stellen 

 

8. Rondvraag en sluiting 
 

- Nick Derks meldt dat hij één keer per kwartaal naar Den Haag wil gaan. Hij wil hierin graag gezamenlijk 

optrekken met de regio. Dit pakt hij samen met Ron König en Ton Heerts op; 

- Ron König meldt dat kamerleden tijdens de boardreis aangaven dat de regio vaker langs moet komen, 

omdat de kamerleden voeding nodig hebben. Daarnaast wil Andries Heidema (CdK Overijssel) het 

lobbyoverleg tussen de beide provincies en de regio weer oppakken, om zo de lobby gelijk op te laten 

lopen; 

- Ron König meldt onder strikte vertrouwelijkheid dat minister Mona Keijzer (Volkshuisvesting en Ruimtelijke 

Ordening) 8 juli een werkbezoek heeft in Deventer, georganiseerd vanuit het ministerie in samenwerking 

met de provincie Overijssel.   

- Binnen de stuurgroep Verstedelijking is de oproep gedaan om de stuurgroep te vergroten naar meer 

gemeenten (naast de huidige vier vanuit het bundelingsgebied); 

- Ineke Lijnema vraagt om instemming van het AB om, met de overgang van de huisvesting van de regionale 

werkorganisatie naar het nieuwe pand, een huurovereenkomst van vijf jaar te mogen afsluiten. Het AB 

stemt hiermee in. 

- Op 17 oktober organiseert Overijssel een regioconferentie met de regio’s Stedendriehoek, Zwolle en 

Twente. Regio Stedendriehoek en Overijssel hebben hiervoor het initiatief genomen. Het programma 

wordt gedeeld. Het AB wil dat we als regio bestuurlijk een stevige rol hebben; 

 



Actiepuntenlijst 

Nr. Datum Actie Actiehouder Deadline Status 

1 27-09-2023 Gesprek voeren over profiel 
directeur a.d.h.v. een concept-
profiel met doorkijk naar de 
verdere organisatie 

Ineke Lijnema 26-09-2024 Lopend 

2 28-02-2024 Opleveren “het verhaal van de 
regio’ gelijk met de 
contourenschets. 

Maaike Reijlink September 
2024 

Lopend 

3 17-04-2024 Evaluatie proces IPRS Siep Littooij September 
2024 

Lopend 

4 29-05-2024 Overzicht bestuurders actief 
binnen de VNG 

Geert Janssen September 
2024 

Lopend 

6 12-06-2024 Opstellen werkwijze en criteria 
evaluatie 2025 

Geert Janssen Oktober 2024 Lopend 

7 12-06-2024 Voorstel herstructurering 
Uitvoeringsagenda en nieuwe 
inrichting P-beraden 

Ineke Lijnema Najaar 2024 Lopend 

8 03-07-2024 Organiseren themaportefeuille 
Ruimte voor Defensie, 
bestuurlijk en ambtelijk 

Ineke Lijnema Najaar 2024 Nieuw 

9 03-07-2024 Programma Regioconferentie 
Overijssel delen met leden AB 

Maaike Reijlink September 
2024 

Nieuw 

Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van de regio Stedendriehoek dd. 11 september 
2024 

Ineke Lijnema Ron König 
Secretaris Voorzitter 


